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RG.0012.27.2013 

 
Protokół Nr 27/13 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 
odbytego w dniu 27 listopada  2013 roku. 

 
 
Porządek posiedzenia: 
I.   Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
II.  Przyjęcie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
IV. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy na najbliższą sesję. 
V.  Sprawy bieżące, wolne wnioski i zapytania. 
VI. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 
Ad. I.  
Komisja rozpoczęła obrady o godz. 1302 a zakończyła o 1405. 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Jan Ziemniak, 
który powitał przybyłych członków Komisji i gości zaproszonych.  
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad ( na 5 
Członków Komisji obecnych było 3, w trakcie obrad dołączyły radne: Małgorzata 
Krawiec i Marzena Garbacz). Lista obecności znajduje się w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad. II. 
Przewodniczący Komisji Jan Ziemniak  przedstawił proponowany porządek obrad. 
Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 
 
Ad. III. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty bez uwag. 
Ad.IV/1. 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawił 
Inspektor ds. rolnictwa Jacek Dudek.  
W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 3 głosy „za” – 
jednogłośnie.  
 
Ad.IV/2. 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy 
Radomyśl nad Sanem z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2014 rok przedstawiła Z-ca 
Wójta Gminy Małgorzata Nowak.  
Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
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W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 3 głosy „za” – 
jednogłośnie.  
 
Ad.IV/3. 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, 
przyjmowanej jako podstawa wyliczenia podatku rolnego na terenie Gminy 
Radomyśl nad Sanem w roku 2014 przedstawiła i omówiła Kierownik Referatu 
Podatków i Opłat Danuta Chamera. 
P. Chamera poinformowała, że Wójt Gminy  zaproponował stawkę średniej ceny 
skupu żyta w wysokości 40,00 zł, co daje kwotę podatku rolnego 100,00 (40,00 zł x 
2,5 q = 100,00 zł). 
Innych propozycji nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie propozycję Wójta Gminy. 
W głosowaniu za stawką 40,00 zł  głosowało 3 radnych. 
Komisja przyjęła stawkę 40,00 zł . 
 
Ad.IV/4. 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na rok 2014 przedstawiła i omówiła Kierownik Referatu Podatków i 
Opłat Danuta Chamera. 
W zestawieniu propozycji stawek podatkowych od nieruchomości na 2014 r. 
zaproponowanych przez Wójta Gminy Komisja wypracowała następujące stawki: 
- pkt. 1 – Od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 
bez względu na sposób zakwalifikowania ewidencji gruntów i budynków od 1 m 
kw. powierzchni: 
Wójt Gminy zaproponował stawkę 0,74 zł. 
Więcej propozycji nie zgłoszono. 
Za stawką 0,74 zł głosowało 4 radnych (dołączyła radna Małgorzata Krawiec). 
Przyjęto stawkę 0,74 zł. 
 
- pkt. 2 – Pod jeziorami zajętych na zbiorniki wodne, retencyjne lub elektrowni 
wodnych od 1 ha powierzchni. 
Wójt Gminy zaproponował stawkę 4,56 zł. 
Więcej propozycji nie zgłoszono. 
Komisja przychyliła się do propozycji Wójta przyjmując zaproponowaną stawkę 
4,56 zł w głosowaniu - 4 głosy „za”. 
 
- pkt. 3 – Pozostałych gruntów, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 
statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 
publicznego. 
Wójt Gminy zaproponował stawkę 0,13 zł. 
Więcej propozycji nie zgłoszono. 
Za stawką 0,13 zł głosowało 4 radnych – jednogłośnie. 
Przyjęto stawkę 0,13 zł. 
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-  pkt.4 - Od budynków mieszkalnych lub ich części od 1 m kw. powierzchni 
użytkowej. 
Wójt Gminy zaproponował stawkę 0,38 zł. 
Więcej propozycji nie zgłoszono. 
Za stawką 0,38 zł głosowało 4 radnych. 
Jeden radny wstrzymał się od głosu (dołączyła radna Marzena Garbacz). 
Przyjęto stawkę 0,38 zł. 
 
- pkt.5 -  Od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na 
prowadzenie działalności gospod. od 1 m kw. pow. użytkowej. 
Wójt Gminy zaproponował stawkę 12,65 zł. 
Więcej propozycji nie zgłoszono. 
Za stawką 12,65 zł głosowało 5 radnych. 
Przyjęto stawkę 12,65 zł. 
 
- pkt.6 – Od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w 
zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym od 1 m kw. powierzchni 
użytkowej. 
Wójt Gminy zaproponował stawkę 10,75 zł. 
Więcej propozycji nie zgłoszono. 
Za stawką 10,75 zł głosowało 5 radnych. 
Przyjęto stawkę 10,75 zł. 
 
- pkt. 7 – Od budynków lub ich części związanych z udzielaniem świadczeń 
zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez 
podmioty udzielające tych świadczeń od 1 m kw. powierzchni użytkowej.  
Wójt Gminy zaproponował stawkę 4,68 zł. 
Radny Jacek Pamuła zaproponował stawkę 4,63 zł. 
Więcej propozycji nie zgłoszono. 
Za stawką 4,68 zł   nie głosował żaden radny. 
Za stawką 4,63 zł   głosowało 5  radnych. 
Przyjęto stawkę 4,63 zł. 
 
- pkt. 8 - Od pozostałych budynków (kuchnie letnie, szopy, budynki gosp., 
garaże) od 1 m kw.  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej dział. 
pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego. 
Wójt Gminy zaproponował stawkę 3,25 zł. 
Więcej propozycji nie zgłoszono. 
Za stawką 3,25 zł   głosowało 5  radnych. 
Przyjęto stawkę 3,25 zł. 
 
- pkt. 9 – Od budowli.  
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Wójt Gminy zaproponował stawkę 2% ich wartości. 
Komisja przyjęła zaproponowaną stawkę – 5 głosów „za”. 
Przedłożony projekt uchwały wraz z przyjętymi stawkami został w całości 
pozytywnie zaopiniowany w głosowaniu – 5 głosów „za”. 
 
Ad. IV/5.  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości na 
rok 2014 przedstawiła i omówiła Kierownik Referatu Podatków i Opłat Danuta 
Chamera. 
Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany – 5 głosów „za” – 
jednogłośnie.  
 
 Ad.IV/6. 
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na rok 2014 przedstawiła i omówiła Kierownik Referatu 
Podatków i Opłat Danuta Chamera. 
Wobec braku innych propozycji Komisja przyjęła wszystkie  propozycje stawek 
zaproponowanych  przez Wójta Gminy w głosowaniu – 5 głosów „za”. 
 
1) Stawki podatku od środków transportowych na 2014 rok zaopiniowane 
pozytywnie  przez Komisję stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
2) Załącznik nr 1 - Stawki podatku dla samochodu ciężarowego o dopuszczalnej 
masie całkowitej  równej lub wyższej niż 12 ton zaopiniowane pozytywnie  przez 
Komisję stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
3) Załącznik nr 2 - Stawki podatku dla ciągnika siodłowego lub balastowego, 
przystosowanego do używania łącznie z naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej 
masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 12 ton zaopiniowane 
pozytywnie  przez Komisję stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
4) Załącznik nr 3 - Stawki podatku dla przyczepy lub naczepy, które łącznie z 
pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 
12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną 
przez podatnika podatku rolnego zaopiniowane pozytywnie  przez Komisję stanowią 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Przedstawiony projekt uchwały został  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję w 
głosowaniu - 5 głosów „za”. 
 
Ad. IV/7.  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, wysokości tej opłaty 
oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności przedstawiła Kierownik Referatu 
Podatków i Opłat Danuta Chamera. 
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P. Danuta Chamera poinformowała, że zmiana uchwały polega na: 
1)  modyfikacji § 2 uchwały o treści: „Ustala się miesięczną stawkę opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi od jednego gospodarstwa domowego, w 
przypadku zbierania odpadów w sposób nieselektywny w następujących 
wysokościach:”  
poprzez dopisanie nowego pkt 1 w brzmieniu: „dla gospodarstwa domowego 
zamieszkałego przez 1 osobę - ”. 
Wójt Gminy zaproponował w tym przypadku stawkę 25 zł. 
Pozostałe zapisy  § 2  pozostają bez zmian.  
2)  modyfikacji § 3 o treści: „Ustala się miesięczną stawkę opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi od jednego gospodarstwa domowego, w 
przypadku zbierania odpadów w sposób selektywny w następujących 
wysokościach:”  
poprzez dopisanie nowego pkt 1 w brzmieniu: „dla gospodarstwa domowego 
zamieszkałego przez 1 osobę - ”. 
Wójt Gminy zaproponował w tym przypadku stawkę 10 zł. 
Pozostałe zapisy  § 3  pozostają bez zmian.  
Komisja przychyliła się do propozycji Wójta Gminy opiniując pozytywnie stawki 25 
zł i 10 zł w głosowaniu – 5 głosów „za” – jednogłośnie. 
Przedstawiony projekt uchwały został  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję w 
głosowaniu – 5 głosów „za”. 
 
Ad. IV/8.  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości przedstawiła Kierownik Referatu Podatków i Opłat 
Danuta Chamera. 
Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
W głosowaniu projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany jednogłośnie – 5 
głosów „za”. 
 
P. Danuta Chamera poinformowała, że wpłynęło do Urzędu Gminy pismo                    
z Wojewódzkiej Komendy Policji w Rzeszowie, która wystąpiła z wnioskiem             
o zwolnienie z podatku od nieruchomości na 2014 r.  
Po przeanalizowaniu powyższej sprawy Komisja wyraziła negatywną opinię               
w kwestii zgłoszonego przez Wojewódzką Komendę Policji wniosku w głosowaniu    
– 5 głosów „za” negatywną opinią. 
 
Ad. IV/9.  
Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013r. 
przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
Przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany w głosowaniu  – 5 
głosów „za” – jednogłośnie. 
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Ad. V.  
Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował o wpłynięciu:  
1) pisma Prezesa Oddziału w Radomyślu nad Sanem Związku Nauczycielstwa 
Polskiego powiadamiające o przeprowadzeniu ogólnopolskiej akcji protestacyjnej 
ZNP pod hasłem „Dość tego” w dniach 18-23.11.br. w placówkach na terenie gminy 
polegającej na m.in. wywieszeniu na budynku szkół flag związkowych oraz 
transparentów i haseł. 
2) pisma skierowanego do Wójta Gminy od nauczycieli emerytów z prośbą o 
przekazanie należnych środków finansowych na podstawie Karty Nauczyciela na 
fundusz socjalny dla emerytowanych nauczycieli ze szkoły w Radomyślu nad 
Sanem za 2012/2013. Kwota należna wynosi 31 tyś zł.  
3) wniosek pp. Zofii i Krzysztofa Mikulskich skierowany do Wójta Gminy i Rady 
Gminy o zmianę studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Radomyśl nad Sanem oraz sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. Wnioskodawcy zwrócili się o włączenie działki 
1701/26, której są właścicielami oraz działek: 1701/25,  1701/24,  1701/23 do 
terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej jako ciągu zurbanizowanej 
zabudowy. Występujący z wnioskiem nadmienili, że działkę 1701/26 przewidzieli 
na cele zabudowy, przez działkę przeprowadzona jest linia energetyczna, ma dostęp 
do drogi, a w pobliżu znajduje się sieć wodno - kanalizacyjna. 
Odnosząc się do tej sprawy radny Jacek Pamuła poinformował, że w ostatnim czasie 
została znowelizowana ustawa o ochronie gruntów rolnych i obecnie Wójt Gminy 
nie ma możliwości wydania decyzji o warunkach zabudowy na gruntach rolnych, 
nawet uzbrojonych i w miejscach przerw miedzy zabudowaniami.  Jest to duży 
problem dla wszystkich chętnych do zabudowy. Aktualnie uzyskanie pozwolenia na 
budowę jest bardzo dużym problemem. Wobec tego jest konieczność podjęcia prac 
nad miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego gminy i dokonania 
przeglądu poszczególnych sołectw na terenie całej gminy, aby w przypadkach 
działek rolnych, ale uzbrojonych przemianować  je na działki budowlane. Uznanie w 
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego działki rolnej jako 
budowlanej nie stwarza problemu przy budowie. Opracowanie planów wiąże się ze 
sporym wydatkiem, ale jest to konieczne do wykonania.  
 
Ad. VI. 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  
            
           Przewodniczący Komisji 
 
                              Jan Ziemniak  
Protokołował: 
Inspektor  ds.  obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur   
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